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Politikersvar til Rasmus Steenberger (F) vedr. opsæt-
ning af solceller over p-arealer 

Økonomiforvaltningen har den 23. oktober 2024 modtaget følgende 
spørgsmål fra Rasmus Steenberger (F): 

"Er det muligt at opsætte solcelleanlæg på stativer over større kommu-
nalt ejede p-områder, som fx p-pladserne foran Valby Idrætspark, dvs. 
behørigt placeret på et bærende skelet i en passende højde over bi-
lerne – og hvordan ville det i givet fald bedst kunne realiseres?”  

 
Økonomiforvaltningens svar 
For nuværende kan Københavns Kommune (KK) ikke oprette og drive 
solceller uden at oprette et selvstændigt solcelleselskab, hvorfor der 
ikke foreligger planer om at opsætte solceller over parkeringsarealer el-
ler konkrete vurderinger af sådanne projekter endnu. 
 
KK samarbejder imidlertid med HOFOR, Region Hovedstaden og 11 an-
dre kommuner om at etablere et tværkommunalt solcelleselskab. Sel-
skabet forventes at blive etableret i begyndelsen af 2025. Herefter vil 
der være mulighed for at se nærmere på, hvorvidt opsætning af solcel-
leanlæg på stativer over kommunalt ejede parkeringsområder kunne 
indgå som potentielle solcelleprojekter for selskabet. 
 
De økonomiske rammer for et solcelleprojekt vil generelt variere fra sag 
til sag grundet de fysiske og tekniske forhold, og det vil derfor altid være 
nødvendigt med en konkret sagsvurdering. Ligeledes vil der være be-
hov for at få belyst, om der er særlige forhold omkring den enkelte par-
keringsplads, som der bør tages højde for inden et solcelleanlæg etab-
leres. Det skal i den forbindelse også vurderes, om udgifter til bl.a. stativ 
til solcellerne og etablering af tilhørende separate elinstallationer, vil 
udfordre rentabiliteten i et sådant projekt. 

Økonomiforvaltningen indsamler løbende erfaringer med opsætning af 
solceller på kommunale arealer.  

 
 

Til Rasmus Steenberger (F) 
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